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PRIMA SESSIONE URDINARIA DI U 2023 
REUNIONE DI I  27 È 28 D’APIRLE DI U 2023 

1ÈRE SESSION ORDINAIRE DE 2023 
REUNION DES 27 ET 28 AVRIL  2023 

 

 

N° 2023/O1/037 
 

 

 

Question orale déposée par Petr’Antò 

Au nom du groupe « Fà Populu inseme » 
 

 

OBJET :  Situazione di a filiera pecurina è capruna in Corsica 
 
Sgiò Presidente, 
 
A stonda c’hè no franchemu oghje hè inturbidita da mutazione è scambiamenti 
prufondi ma dinù da impurtante crise cù cunsequenze pisive pè una sucietà cume a 
nostra.  
 
Benchì a nostra sucetà agro-pasturale si sviluppi è si mudernizeghja pè via di e donne 
è di l’omi chì tramandanu i nostri sapè fà antichi, oghje l’inflazione generale chì tocca 
parechji settori economichi tocca dinù a  nostra agricultura, anzituttu u pastoralisimu 
chì ripresenta una parte essenziale di a nostra identità, arradicatu à a nostra storia, à       
i nostri cumbatti è indispensevule à u nostru sviluppu.                             
 
A crescita di i prezzi mette l’agricultura ind’è situazione difficiule.   
          
Di più, l’effetti di u scambiamentu climaticu è e so cunsequenze rendenu, in Corsica, 
a situazione ancu più cumplessa pè a filiera.                                    
 
Sti pochi tempi, parechje cummunicazione ammentanu grande difficultà scuntrate, 
trattendu di « a morte di u pastoralisimu » ind’è, è cusì dìcenu, « l’indifferenza 
generale » lasciendu pensà chì i pudere publichi cume l’ODARC, ùn sò nè sensibile 
nè reattivi di pettu à sta prublematica.                                      
 
Sgiò presidente,  
 
Ci pudete dà infurmazione precise inquant’à a situazione di a filiera pecurina è capruna 
di Corsica è infurmà ci di l’azzione messe in piazza da a Cullettività di Corsica è da 
l’ODARC in sustegnu à sta filiera ?  
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Monsieur le Président, 
 
La période que nous traversons actuellement est perturbée par des mutations et des 
changements profonds, ainsi que par des crises importantes aux conséquences 
lourdes, d’autant plus pour une société comme la nôtre. 
 
Bien que notre société agro-pastorale se développe et se modernise grâce aux 
femmes et aux hommes qui perpétuent nos savoir-faire ancestraux, aujourd'hui 
l’inflation générale qui pénalise de nombreux secteurs économiques impacte notre 
agriculture. Notamment le pastoralisme qui représente une part essentielle de notre 
identité, indissociable de notre histoire, de nos combats et indispensable à notre 
développement. 
 
La flambée du coût des intrants place les éleveurs dans une situation difficile.  
 
À cela s'ajoutent les effets du changement climatique et leurs conséquences qui en 
Corse rendent la situation encore plus complexe pour la filière. 
  
Ces derniers jours, de nombreuses communications font état des grandes difficultés 
rencontrées mais, au-delà, parlent de « la mort du pastoralisme corse » dans, je cite, 
« l’indifférence générale », laissant supposer que les pouvoirs publics et notamment 
l’ODARC, ne sont ni sensibles ni réactifs face à cette problématique. 
 
Monsieur le Président, pouvez-vous nous donner des informations précises quant à la 
situation de la filière ovine et caprine en Corse, et nous faire état de l’action déployée 
par la Collectivité de Corse et l’ODARC en soutien à celle-ci ? 
 

 

 


